
 
  

Referat 3.møde i LUU SOSU 2021 
Deltagere: Se mødeprotokol 
 
Sted: SOSU Østjylland, afd. Silkeborg, Høgevej 4, Blok 1, lok. 1.03 
Tid: 3.september kl. 8.00 – 13.00 

Mødeleder: 
Marianne Beck 
Andersen 
Referent: Anne 
Katrine Valeur 

 Emne (og ansvarlig) Sagsfremstilling Forberedelse til punktet Proces Afsat 
tid 

X 

1. 
 

Godkendelse af dagsorden  
V/ Marianne Beck Andersen 

   2 
min. 

 

Referat: 
Mødet startede med præsentation af deltagerne 
Punkt 9 flyttes op efter punkt 3. 
Dagsorden godkendt. 
2. 
 

Kommentar til referat af 
10. maj 2021 2021 
V/ Marianne Beck Andersen 

Referatet sendt ud 25.maj 2021, og der er ikke indgivet 
kommentar til referatet jf. frist i forretningsorden. 

Bilag pkt. 2 ”Referat fra LUU SOSU 10.maj 
2021 vedhæftet 
 

 3 
min. 

 

Referat: 
Beslutning: Referatet godkendt. 
3.  Status COVID19 V/ Kim 

Larsen og Karen Brix Roed  
Kort status på COVID19, skolens uddannelser og 
aktiviteter. 
Kort status fra arbejdsgivere og FOA – bordet rundt 

  10 
min. 
 
 

 

Referat: 
Kim orienterede: Det nærmer sig ”normale tilstande”, og skolen ser frem til 10. september, hvor alle restriktioner ophæves. Skolen afventer endelige retningslinjer, hvis 
der kommer smitte blandt elever. Region Midt tilbyder vaccine ”pop up” på begge hovedmatrikler i september, så elever og ansatte kan blive vaccineret. 
Praksis orienterede: Der er desværre smitte på plejecentrene, og det tyder på, at det  er uvaccinerede, som bringer det ind på centrene. 
God drøftelse om de elever, som ikke er vaccineret. 
4. 
 

Drøftelse af emner til 
Fælles LUU Møde 24. 
november 2021 V/Karen 
Brix Roed og Kim Larsen 

Skolen og formandskaberne i LUU SOSU og LUU  PÆD har 
holdt formøde og drøftet mulige emner til fællesmødet 
24. november. 
På baggrund af disse møder er følgende forslag blevet 
drøftet: 

- Bæredygtighed i uddannelser 

Medlemer i LUU bedes overveje emner til 
fælles LUU møde. 

 15 
min. 

 



 

- Ekspansive læringsmiljøer 
- Rekruttering til velfærdsuddannelserne 
- … 
- … 

Der ønskes en drøftelse af mulige emner til fælles LUU 
møde. Ovenstående emner vil blive uddybet af Kim og 
Karen. 

Referat:  
Karen og Kim indledte punktet:Formandsskabet i begge LUU har drøftet mulige emner til fælles LUU møde, men ønsker ligeledes input fra de 2 LUU’s medlemmer. 
Enighed om, at det er svært at forholde sig til ovenstående emner, når det ikke er navne på mulige oplægsholdere. Det bør overvejes om dagen skal være til inspiration 
eller fælles mødernes indhold og drøftelser skal operationaliseres efterfølgende. 
Eferfølgende god drøftelse og nye emner i spil. 
Beslutning:  
Ansøgere med anden etnisk baggrund end dansk fylder meget – Etnicitet og det multikulturelle samfund. Det er et ønske at blive inspireret til, hvorledes der kan arbejes 
med at gøre de 2-sprogede bedre til dansk (hvorfor er dansk så svært?). Vigtigt at se på løsninger og ikke kun udfordringer. 
2. prioritet: Bæredygtighed i uddannelserne. 
Dagen skal inspirerer. 
Karen og Kim tager ovenstående med til LUU pæd, som ligeledes har drøftelse af emner til fælles LUU. 
5. Drøftelse af og overvejelser 

om sammensætning af LUU 
SOSU efter næste 
kommunalvalg V/ Karen 
Brix Roed og Kim Larsen 

Perioden for dette LUU slutter 31.december 2021. Efter 
kommunalvalg 2021 skal der udpeges et nyt LUU SOSU, 
som skal fungere fra 1. januar 2022 og de følgende 4 år.  
Der ønsked på baggrund  af LUU’ opgaver 
(uddannelsesområdet og Efteruddannelsesområdet) en 
drøftelse om den kommende sammensætning ud fra det 
paritetiske grundprincip samt evt. justeringer til 
Forretningsorden. 

Bilag pkt. 5 ”Forretningsorden LUU SOSU” 
 
Medlemmer af LUU bedes orienterer sig på 
FEVU’s hjemmeside omkring LUU’s opgaver: 
https://www.sevu.dk/fevu/lokale-
uddannelsesudvalg-paa-fevus-omraade 
 

 45 
min 

 

Referat  
Marianne og Karen fortalte om baggrunden for punktet. Efter næste kommunalvalg skal der nedsttes nyt LUU SOSU gældende fra 1. januar 2022 til 31. december 2025. Har 
vi den sammensætning som vi ønsker til at varetage opgaverne i LUU SOSU? 

https://www.sevu.dk/fevu/lokale-uddannelsesudvalg-paa-fevus-omraade
https://www.sevu.dk/fevu/lokale-uddannelsesudvalg-paa-fevus-omraade


 

Efterfølgende drøftelse i grupper og opsamling i plenum. 
Gruppe 1:  
Enighed om, at LUU møderne er gode, men AMU/efteruddannelsen er ikke godt nok repræsenteret ved de nuværende medlemmer og enighed om, at efteruddannelse skal 
fylde mere i et nyt LUU. 
 
Gruppe 2: 
Repræsentanterne glade for at være en del af LUU. Bakker op om at spørge Syddjurs om de vil være med.  
Somatikken og psykiatrien ønsker fortsat en plas i LUU.  
Ang. AMU/Efteruddannelse: 
En mulighed at sætte ekstra tid af på dagsorden 1-2 gange om året og inviterer ledere med, som kan bidrage til og tale ind i AMU delen i LUU SOSU. 
 
Gruppe 3: 
God nuværende sammensætning, men AMU delen er ikke dækket godt nok ved de nuværende repræsentanter.  
 
Opsamling:  
Fasholde nuværende sammensætning, men spørge Syddjurs om de har interesse i en tilforordnet plads. Der var ikke interesse i at øge antallet af medlemmer af LUU. 
Hvis antallet af pladser øges i LUU, så har det flere konsekvenser.  
Efter følgende god drøftelse om AMU delen i LUU SOSU. 
 
Beslutning: Det skrives ind i forretningsorden, at mødet i 4.kvartal tidsmæssigt forlænges, og der inviteres repræsentanter ind fra kommuner/region, som kan melde ind til 
behovsindmelding til AMU/efteruddannelsen (+4-6 medlemmer) 
Beslutning: Skolen retter henvendelse til Syddjurs kommune med Jael og Lisbeth cc. Vi afventer hvad Syddjurs melder tilbage med. 
Beslutning: Skrive ind i forretningsorden, at der ses på forretningsorden hvert 4. år.  
Ny version af forretningsorden sendes med næste dagsorden ud til godkendelse. 
6.  Kort orientering om 

forenkling af 
erhvervsuddannelesrnes 
beskrivelsessystem V/Kim 
Larsen 

Kim Larsen vil fortælle om de nye lokale 
undervisnignsplaner (LUP) 

Bilag pkt. 6 ”Orienteringsbrev til Skolerne” 
fra STUK 

 15 
min 

 

Referat  



 

Kim fortalte kort om forenklingen af erhvervsuddannelsernes beskrivelsessystem ud fra vedhæftet power points. Processen og implementering af det nye skal være 
gennemført 1. augugst 2022.  
7. Orientering om 

Skolepraktikplaner 2022 og 
Principperne bag 
skolepraktikplanerne 
V/Karen Brix Roed 

På baggrund af sidste møde har skolen arbejdet videre 
med skolepraktikplaner 2022, som Karen vil gennemgå. 
Ligeldes orientering om principperne bag 
skolepraktikplaner 

Bilag pkt. 7: UDKAST Hjælper april 2022 
silkeborg - skanderborg 
Bilag pkt. 7: UDKAST hjælper april 2022 
Aarhus 
Bilag pkt. 7: UDKAST hjælper juni 2022 
Silkeborg – Skanderborg 
Bilag pkt. 7: UDKAST hjælper juni 2022 
Aarhus 
Bilag pkt. 7: Udkast ssh april 22 (excel fil) 
Bilag pkt. 7: Udkast ssh juni 22 (excel fil) 
Bilag pkt. 7: Udkast SSA juni 22 – EUD-EUV3 
Bilag pkt. 7: UDKAST – Ny opbygning SSA juni 
22 (gf2 jan 22) 
Bilag pkt. 7: Udkast SSA arpil 22 – EUD- EUV3 
Bilag pkt. 7: UDKAST – ny opbygning SSA april 
gf2 okt 22 
Bilag pkt. 7: Udkast ny opbygning SSA juni 22 
(excel fil) 
Bilag pkt. 7: UDKAST – NY opbygning SSA april 
22  -EUD – EUV3 

 45 
min 

 

Referat:  
Karen orienterede og redegjorde for principperne bag skolepraktikplane, som er vedlagt dagsorden.  
Trepartsaftalen gave mulighed for løn under uddannelse for elver over 25 år samt overgang mellem GF og hovedforløb. Principperne har været forbi netværksmøde og 
arbejdsgiver netværk. SOSU Østjylland og SOSU Randers er ikke længere fælles om skolepraktikplaner. 
God drøftelse og dialog omkring de nye principper og overvejelserne bag dem. Holdet 1. april 2022 bliver det første som går efter ny plan, hvor alle elever starter på 
samme dato på hovedforløbet. 
Generel enighed om, at det er en fordel, at alle elever starter samtidig. 
Alle ferieplaner er set igennem af Hanne Frydensberg og kvalitetssikret her 



 

Favrskov kommune påpegede, at de ændrede skolepraktikplaner betyder mange ansættelsesprocesser for dem, da de samarnbejde med både SOSU Østjylland og SOSU 
Randers. I perioden fra 1. januar til 1. august 2021 skal Favrskov ansætte på følgende tidspunkter: 

17.01.2022: GF2 assistentelever + 25 Østjylland 
04.02.2022: GF2 assistentelever + 25 år Randers 
01.04.2022: Sosu hjælperelever Randers/Østjylland 
01.04.2022: Sosu assistentelever u. 25 år Randers 
02.05.2022: GF2 assistentelever + 25 år Østjylland  
16.06.2022: GF2 assistentelever + 25 år Randers 
17.06.2022: Sosu assistenter under 25 år Østjylland 
17.06.2022: Sosu hjælper Østjylland? 
01.08.2022: Sosu hjælperelever Randers 
01.08.2022: Sosu assistentelever u. 25 år Randers 
Favrskov kommune opfordrede til de skoler til fortsat arbejde på at afstemme skole-praktikplanerne. 
Beslutning: Skolepraktikplaner godkendt og skolen arbejder videre herudfra. 
8.  Opsamling og afrunding: 

Oplæg ”Esbjerg modellen” 
V/ Marianne Beck Andersen 

På LUU SOSU mødet 1.februar 2021 holdt 
uddannelsesansvarlig Jonna S. Thuesen fra Esbjerg 
Kommune oplæg omkring deres organiseringen af 
Praktikvejledere. 

Kort drøftelse af, hvorledes medlmmer i LUU har brugt 
oplægget til insiration til tilrettelæggelse af 
praktikvejledning på. 

  20 
min 

 

Referat: 
Marianne indledte punktet: Det er længe siden vi havde punktet på dagsorden, men det har været et ønske at høre om oplægget har givet inspiration i LUU eller om det har 
ført til decideret operationalisering?  
Konklusion: Oplægget er brugt af medlemer af LUU. Det har været godt og meget inspirerende at høre og flere har taget elemeneter i brug i praksis. 
9. Opfølgning SSA Rapporten og 

igangsatte initiativer V/ 
Karen Brix Roed 

Skolen har ansat  2 skole – praktikkonsulenter: Hanne 
Hviid og Kim Jeppesen. Der vil være en introduktion til 
de 2 projektmedarbejdere og deres arbejdsopgaver med 

  30 
min 

 



 

at skabe sammenhæng skole-praktik gennem et fokus på 
inholdet i SSA uddannelsen (meso-nivau). 

Referat: 
Punktet taget som pkt. 3: 
Karen indledte punktet og fortalte om baggrunden for initiativet om skole-praktikkonsulenter. En af SSA rapportens konklusioner var, at elever ønsker bedre rød tråd i 
uddannelsen på meso-nivau. 
Skolen har ansat 2 konsulenter, som skal arbejde med ovenstående. 
Efterfølgende præsentation af de 2 konsulenter:  
Hanne Hviid har været på SOSU skolen i Aarhus i ca. 20 år.  
Kim Jeppesen, sygeplejerske. Ansat i en stilling halvt som underviser og halvt som konsulent.  
Overordnet ideer: 
- Skabe indsatser der får SSA uddannelsen til at hænge bedre sammen på det organisatoriske plan.  
- Hvordan får vi eleverne bedre forberedt på praktikken? Klæde eleverne på til praktikken 
- Skabe bedre sammenhold for eleverne i klassen – vil styrke eleverne så de fastholdes i uddannelsen. 
- Vejleder – underviser: større kendskab til hinandens arbejde og indhold 
- Hvordan betrager vi der her 2 verderne – skoler – praktik i et elev perspektiv?  
Hanne og Kim vil gerne ud i praksis i 1. praktikperiode og se på overgangen fra 1. skoleperiode og til 1. praktik (primær sektor)  
 
Overordnet: Enigehed om, at det er en god ide med skole-praktikkonsulenter, men godt at få det konkretiseret og forventnignsafstemt hvad praksis og eleverne skal 
forberede sig på. Ligeledes få inddraget de erfaringer som arbejdsgiver og FOA har med eleverne. Det er vigtigt at holde fokus på det organisatoriske niveay,hvor 
indsatserne mangler. Det er vigtigt at besøgene bliver forberedt godt så det bliver tydelig hvad skole- praktikkonsulenterne, Hanne og Kim skal. Det kan let blive for difust  
for elev og praktikvejleder. 
 
Karen rundede punktet af, og fortalte, at Charlotte Wegener laver følgeforskning på projektet og kommer med falige input. 
10. 
 

Orientering om evaluering af 
DU-IT V/Verner Sønderby 

Kort orientering om den afsluttede evaluering af DU-IT 
samt det afholdte webinar om Du-IT. 

Bilag pkt. 10 ”Slides vedr. afsluttet evaluering 
af DU-IT”  
Dem der ikke deltog i Webinar kan se mere 
via linket her http://kortlink.dk/microsoft/2b8zw 

 10 
min. 

 

http://kortlink.dk/microsoft/2b8zw


 

Referat: 
Verner fortalte om slut evalueringen af DU-IT. Projektet er vel afsluttet og godkendt. Projektet er lykkes og ny interaktiv læringsplatform er udviklet og taget i brug. Vi er 
ikke i mål, og der kan udvikles mere. Men vi er godt på vej, og der er flere initiativer på vej, hvordan der lokalt kan arbejdes med Du-IT.  
God drøftelse af, hvorvidt DU-It er udbredt blandt elever og i praktikken. Der er forskel på, hvor godt det er implementeret.  
Slutevalueringen er vedhæftet referatet.  
11. Nyt fra relevante mødefora 

V/ Fælles 
Punktet har til formål at sikre videndeling 

blandt LUU SOSU medlemmerne. 

Det er et ønske, at medlemmerne af LUU 

SOSU videregiver relevant information fra 

de mødefora medlemmerne har deltaget 

i. Eks. Samarbejdsforum, 

arbejdsgivernetværk og praktikforum.  

Medlemmerne bedes gøre sig overvejelser om 
hvilken information, der kan være relevant at 
videregive. 
 

 10 
min 

 

Referat:  
Lone og Marianne deltog i dialogmøde indbudt af FEVU omkring LUU før sommerferien. Godt møde og godt at hilse på FEVU og andre LUU. 
Verner orienterede om et kommende Webinar om psykisk sygdom. Link sendt ud til alle vejeldere herom 
Arbejdsgivernetværk har holdt mødet og her har skolepraktikplaner været drøftet og godkendt. 
12. 
 

Orientering fra LUU 
medlemmer og ledelsen 
samt overvejelser om 
dagsordenspunkter 

Formål med punktet er gensidig orientering fra 
medlemmer af LUU SOSU samt mulighed for at komme 
med overvejelser om dagsordenspunkter 
 

• Skolen: Kort orientering om 
kommende VTU V/ Karen Brix 
Roed   

• Skolen: Kort opsamling 
konference 31. august ”SOSU 
uddannelserne som 
forskningsområde” 

Bilag pkt. 12 VTU: oversigt respondenter  
VTU på SOSU er vedlagt.  
Medlemmer af LUU bedes gennemgå listen og 
komme med kommentar/rettelser 
Bilag pkt. 12 VTU: Spørgerammen fastlagt af 
undervisningsministeriet 

 25 
min 

 



 

• Formanden: En kort opsamling 
i forhold til det materiale 
medlemmer af LUU SOSU 
sendte ind omkring deres 
arbejde med fastholdelse og 
rekruttering, som var med 
sidste referat 

Punkter til kommende dagsorden: 
 

Referat: 
Karen orienterede om kommende VTU, som kommer til oktober. VTU er en årlig tilbagevendende begivenhed. Alle har set listen igennem med hvem der får spørgeskema 
tilsendt. Evt. rettelser bedes sendes til Maibritt Rohde Christensen (mrc@sosuoj.dk). 
Konferencen 31. august afholdet: Enighed om, at dagen var virkelig god, godt planlagt og givtig dag med deltagere fra hele landet. Små film fra dagen lagt op på 
hjememside samt Linkedin. 
 
Marianne: Før sommer blev I bedt om at indsende materiale vedr. fastholdelse. Materialet er godt og meget brugbart og inspirerende for os alle. 
13.  
 

Orientering og drøftelse: 
Efteruddannelsesområdet  
V/ Karen Brix Roed 

- Præsentation af ny 
markedskonsulent (SOSU) 
Helle Volhøj 

- Status kurser og aktiviteter 
efteråret 2021 

Efterfølgende fælles drøftelse om efteruddannelsesbehov 
og tendenser i 2022 
 

Medlemmer af LUU bedes forberede indspark 
til den fælles drøftelse om kommende 
efteruddannelsesbehov og tendenser i egen 
organisation. 

 20 
min. 

 

Referat:  
Præsentation af Helle Volhøj.  
Helle gennemgik vedhæftet slides over diverse uddannelsesforløb, skolens udbud og rekvirerede kurser mm.  

mailto:mrc@sosuoj.dk


 

Der er et stort fokus på uddannelse i faget og ikke ud af faget. Skolen har stor succes med akademiuddannelser både i sundhedspraksis, ledelse og modulet målrettet 
praktikvejledere (Lærings og deltagerforudsætninger). Tendensen er, at der kommere mere spot på akademiuddannelserne og det kompetenceløft, det giver de 
studerende.  
Fælles drøftelse: Efteruddannelsesbehov og tendenser i 2022: 

- Fokus på karriereveje ind i faget: Der er fokus herpå i forhold til rekruttering og vigtigt at vise der er mange muligheder i faget. 
- Fokus på praktikvejledernes kompetencer og evner – understøtte eleverne i uddannelsen og fastholde dem. 
- Lyst og mulighed for efteruddannelse giver mening og vi kan kun håbe, at flere kan komme afsted.  

Vi vil gerne understøtte den strategiske planlægning af efteruddannelse ved kommuner og regioner og tænker gerne kreativt for at imødekomme behov i praksis.  
Helle vil gerne på besøg ved jer rundt omrking og gå i dialog om kompetenceudviklingsbehov. 
Hvis medlemmer af LUU har yderligere at tilføje efteruddannelsesbehov og tendenser i 2022, så send endelig en mail til Anne Katrine akv@sosuoj.dk 
14.  Evt. 

 
    

10 
min 

 

Referat: 
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1. Deltagere, SOSU LUU 3. møde 3. september 2021 
 
LUU-formandskab 
Navn Titel Organisation Afbud 
Marianne Beck 
Andersen 
Formand 
 

Uddannelsesansvarlig MSO Aarhus Kommune  

Lone Smedegaard 
Næstformand 

Sektorformand FOA-
SOSU 

FOA Silkeborg-Skanderborg  

LUU-medlemmer 
Navn Titel Organisation Afbud 
Lisbeth Riis Jensen Uddannelsesansvarlig Odder Kommune  

 
Laila Andersen Uddannelsesansvarlig 

SOSU 
Silkeborg Kommune  

 
 

Vaccant FOA Aarhus  

Jette Ohlsen Sektorformand FOA-
SOSU 

FOA Aarhus x 

Karin Husted 
 

SSA, Praktikvejleder – AUH, Region 
Midtjylland 

FOA  

Marianne Wolf Vicekontorchef  Region Midt  
Linda Østergaard Johansen 
 

SSA Skanderborg kommune Ældre, 
Praktikvejleder 

FOA Silkeborg-Skanderborg  

Rie Halling Steen Uddannelsesansvarlig  Skanderborg Kommune x 
Sanne Hastrup Hansen SSA, Socialafdelingen i Silkeborg, 

praktikvejleder 

FOA Silkeborg-Skanderborg  

Jael Rothbøll Jacov Uddannelsesansvarlig  Favrskov Kommune  



 

Tilforordnede 
Navn Titel Organisation Afbud 
Lilian Gade 
Abrahamsen 

Uddannelsesansvarlig Region Midt  

Sara Coslovi Udannelsesansvarlig  Region Midt x 
Ole Svejstrup,  Uddannelsesansvarlig  Aarhus Kommune MSB  
Jasmin Nielsen Elev repræsentant, 

afd. Aarhus 
SOSU Østjylland  

Vacant Elevrepræsentant   SOSU Østjylland  
Karen Brix Roed Uddannelseschef 

Efteruddannelsen og 
forskning 

SOSU Østjylland  

Kim Larsen Uddannelseschef SOSU Østjylland  
Verner Sønderby Praktikansvarlig og 

vejleder 
SOSU Østjylland  

Anne Katrine Valeur Sekretær for udvalget SOSU Østjylland  
Gæster    
Helle Volhøj Markedskonsulent SOSU Østjylland  
Hanne Hviid Skole-praktik 

konsulent 
SOSU Østjylland  

Kim Jeppesen Skole-praktikonsulent SOSU Østjylland  
 


